
Iktatószám: MOK/42-7/2024.

JEGYZŐKÖNYV

amely készült a Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság
2024. november 29-én (pénteken), 09.10 órakor,
9021 Győr, Töltésszer u. 20. rendezvényterem

megtartott üléséről

Jelen voltak: a mellékeltjelenléti ív szerint.

Samodai Imre a bizottsá elnöke köszöntötte az ülésen megjelenteket.
Megállapította, hogy a bizottság 6 tagjajelen van, a bizottság határozatképes.

Samodai Imre a bizottsá elnöke Az ülésre javasolt napirendi pontot tartalmazó meghívót
és a napirendi ponthoz kapcsolódó előterjesztést a bizottság tagjai megkapták.

Megkérdezte a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása, módosító
javaslata a napirenddel kapcsolatban.
A bizottsági tagokjelezték, hogy a bizottsági anyagokat mindenki megkapta.

Javasolom, vegye fel napirendjére a bizottság a ROMA-ESELY-24 "vármegyei roma
koordinátor foglalkoztatása" pályázat benyújtásánakjóváhagyása c. előterjesztést 5. napirendi
pontként.

A bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal megszavazta a napirendi pont felvételét.

Jegyzőkönyv-hitelesítőnek Hajtó Péter uratjavasolta.
A bizottság egyhangúlag támogatta, Hajtó Pétertjegyzökönyv-hitelesítőnek.

Samodai Imre a bizottsá elnöke Szavazásra bocsátotta a napirendet.
A bizottság a napirendijavaslatokat 6 igen szavazattal elfogadta.

NAPIREND
1. Szigetközben egy Kiemelt Térségi Fejlesztési Tanács létrehozásának

kezdeményezése.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

2. Győr-Moson-Sopron Vármegye Integrált Területí Program 5.0 változatának
jóváhagyása.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

3. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata és a Győr-Moson-Sopron
vármegyei területi nemzetiségi önkormányzatok közötti együttműködési
megállapodások felülvizsgálata.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke



4. A pozsonyi agglomeráció koordinált fejlesztését segítő szervezeti keretek
kialakítása (Resilient borders) című projektben való részvétel.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

5. ROMA-ESÉLY-24 "vármegyei roma koordinátor foglalkoztatása" pályázat
benyújtásának jóváhagyása.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

6. Egyéb.

A NAPIREND TÁRGYALÁSA

1. Szi etközbene KiemeItTérsé i Fe'lesztési Tanács létrehozásának

kezdemén ezése.

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Samodai Imre a bizottsá elnöke Megkérdezte, hogy a napirendi ponttal kapcsolatban van-
e valakinek kérdése, hozzászólása.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke
Magyarországon jelenleg öt ilyen kiemelt térségfejlesztési tanács van, tehát egy óriási
lehetőséget kapunk, hogy ezt megcsinálhassuk. A Tisza-taviaknak a Parlamenten egyébként
most van a vitája. Ami ráadásul a négy megyét érinti, ami nálunk 1 megyés lenne, tehát ebben
egyszerűbb lenne dolgozni. A Területfejlesztési és Közigazgatási Minisztérium
mellszélességgel támogatja ezt a kezdeményezésünket. Területi behatárolás várhatóan a
Szigetköz közvetlen térségén egy picit túl fog nöni, tehát várhatóan Mosomnagyaróváron is.
A klasszikus, '29-ben a külföldi településen kívül egyébként fog nyúlni. Várhatóan ez egy
egyéves folyamat lesz, aminek a vége a jogalkotás, tehát amely ugyanúgy parlament elé fog
majd kerülni egy kormánydöntés után, mint most a Tisza-tavi, és akkor ez egy önálló jogi
személyiségű szervezet lesz, amelyre a tanács tagjai között államilag delegáltak. Ennek a
vezetését valószínűleg a vármegyei önkormányzat fogja ellátni, és jelenleg az az
elképzelésünk, hogy ehhez hozzá kell rendelni, mert egy munkaszervezet, aki következik a
törvényből, szeretné a mi megyénk felállítani ezt a munkaszervezetet, és egyúttal a
kollégákkal ellátni majd. Lehet, hogy egy másik jogi formában, de a munkaszeryezetet is
szeretnénk egyébként magunknál tartani. Azt gondoljuk, hogy ez egy óriási lehetőség. Kérem,
hogy akkor támogassátok majd ezt az előterjesztést.

Samodailmre abizottsá elnöke

Amikor a Széchenyi Programirodánál dolgoztam, akkor került a Tokaj Borvidék kiemelt
térségi státusszá emelése. Én úgy gondolom, hogy mi, akik itt élünk, ez egy nagyon fontos és
egy nagyon nagy lehetőség, mert abban az időszakban láttam azt, hogy mennyi plusz
lehetöség és mennyi plusz forrás került pont ezzel a Tokaj borvidék akár turisztikai, akár
építési és akár minden egyéb fejlesztési részre, úgyhogy én úgy gondolom, hogy ez egy
hatalmas lehetöség, hogy ezt elindíthatjuk, és ebből tényleg egy kiemelt térségi státusz lehet a
hosszú távú tervek között.

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslat elfogadását.



A Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság 6 igen egyhangú szavazattal a következő
határozatot hozta:

9/2024. XI.29. TNB határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Közgyűlés Területfejlesztési és Nemzetiségi
Bizottsága a "Szigetközben egy Kiemelt Térségi Fejlesztési Tanács létrehozásának
kezdeményezése" című előterjesztést változtatás nélkül javasolja a közgyűlésnek
elfogadásra.

Határidő: 2024. november 29.
Felelős: Samodai Imre, a bizottság elnöke

2. G őr-Moson-So ron Várme e Inte rált Területi Pro ram 5.0 változatának
'óváha ása.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Samodailmre abizottsá elnöke

Az előterjesztést mindenki megkapta. Van-e valakinek kérdése, hozzászólása?

Funtek Milán a Területfe'lesztési és Területrendezési Iroda vezető'e
Az Irányító Hatóság (IH) 2024. júliusi leiratában lehetőséget biztosított az ITP módosítására a
vármegyékben. Az átcsoportosítás összege a prioritás kezdeti allokációjának legfeljebb 8 %-a
lehet, amely összességében nem haladhatja meg a program költségvetésének 4 %-át. A
Vármegyei Önkormányzat az átcsoportosítással kapcsolatosan megkereste a fenntartható
városfejlesztéssel érmtett városokat:

Sopron Megyei Jogú Város nem kívánt élni a lehetöséggel.
Győr Megyei Jogú Város az alábbi átcsoportosítást kezdeményezte:

2. prioritásról a 3. ERFA prioritásra szeretnének átcsoportosítani 127.996. 823. -Ft összeget.
. - Mosomnagyaróvár Város Önkonnányzata az alábbi átcsoportosítást kezdeményezte:
2. prioritásról a 1. ERFA prioritásra szeretnének átcsoportosítani 18. 320. 000. -Ft összeget
Továbbá a Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata kérte a TOP PLUSZ 2. 1. 1 felhívás
forráskeretéből 371 514110 Ft összeget a TOP PLUSZ 1.2. 1 felhívásra átcsoportosítani.
A TOP Plusz 1. számú módosítását (amely a fenti kérelmeket tartalmazta) a TOP Plusz
Monitoring Bizottság 2024. október 17-én elfogadta, Kormány elé történő beterjesztése
folyamatban van. A módosítás Konnány által történö elfogadást követöen kerül feltöltésre az
Európai Bizottság elektronikus rendszerébe várhatóan 2024. év végén.

Samodailmre abizottsá elnöke
Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslat elfogadását.

A Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság 6 igen egyhangú szavazattal a következő
határozatot hozta:

10/2024. XI.29. TNBhatározat
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Közgyűlés Területfejlesztési és Nemzetisegi
Bizottsága a "Győr-Moson-Sopron Vármegye Integrált Területi Program 5.0
változatának jóváhagyása" című előterjesztést változtatás nélkül javasolja a
közgyűlésnek elfogadásra.



Határidő: 2024. november29.
Felelős: Samodai Imre, a bizottság elnöke

3. G őr-Moson-So ron Várme e Önkormán zata és a G őr-Moson-So ron
várme ei területi nemzetisé i önkormán zatok közötti e üttműködési
me álla odások felülvizs álata.

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Samodai Imre a bizottsá elnöke
Minden alakuló ülés után felül kell vizsgálni az együttműködési megállapodásokat, illetve
újakat kell kötni. Hajól tudom, ez a felülvizsgálat elindult, nekünk eztjóvá kell hagyni.

Szabó Zoltán közgyűlési tag is megérkezett az ülésre, így ajelenlevö képviselők száma 7 fő.

Kérdés, hozzászólás nem volt.

Samodai Imre a bizottsá elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslat elfogadását.

A Területfejlesztési és Nemzetíségi Bizottság 6 igen, 1 tartózkodó egyhangú szavazattal a
következő határozatot hozta:

11/2024. . 29. TNBhatározat
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Közgyulés Területfejlesztési és Nemzetiségi
Bizottsága a "Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata és a Győr-Moson-Sopron
vármegyei területi nemzetiségi önkormányzatok közötti együttműködési
megállapodások felülvizsgálata" című előterjesztést változtatás nélkül javasolja a
közgyűlésnek elfogadásra.

Határidő: 2024. november 29.
Felelős: Samodai Imre, a bizottság elnöke

4. A ozson i a lomeráció koordinált fe'Iesztését se ítő szer^ezeti keretek
kialakítása Resilient borders című ro'ektben való részvétel.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Samodai Imre a bizottsá elnöke

Felkérte a közgyűlés alelnökét a kiegészítésre.

Ivanics Ferenc a köz űlés alelnöke

Tulajdonképpen arról van szó, amit nagyjából mindenki tud, hogy a szlovákok átköltöznek
magyar oldalra, ami komoly terhetjelent a településeknek.
2011-től van egyfajta koordináció az ügyben. Most elkezdődik ermek a koordinációnak az
elökészítése, és ezért csöppennék még bele, hogy a több magyar önkormányzat helyett a
megyei önkormányzat segítsen a probléma megoldásában. A Rajka lakosságát megnéztem a
választási nyilvántartások alapján, 1900 és 2300 között mozgott gyakoriatilag 2010-ig, 2014-
töl elindul fölfelé, 2019-ben már három és fél ezer a lakos, és a mostani 2024-es
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választásokon 5781 szavazó volt, és ebből csak 1600-an szavaztak. Ügyhogy mindenképpen
foglalkozni kell vele, mert azért ez egy elég fürcsa helyzet. Ehhez kérjük a támogatást, hogy
tárgyalhassunk róla.

Samodailmre abizottsá elnöke

Szükségszerű, hogy ezt a lehetőséget ne hagyjuk kihasználatlanul.

Keserű Dávid a köz űlés ta 'a

Mi a célja ennek a programnak?

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke
Nem fizikálisan építeni akarunk valamit, hanem részben az intézmények, részben a
közigazgatási szervek közötti kapcsolatokat szeretnénk úgy építeni. A szlovákok
megcsinálták az osztrák oldalra, merthogy a Pozsony nem csak felénk agglomerálódik, hanem
az osztrák oldal felé is, és ott már vannak jó gyakorlatok, ott egy csomó ilyen típusú
együttműködésben voltak, hiszen szigetköziként mondom neked, hogy amikor például volt a
Covid, és ezeknek oda-vissza utazni kellett, meg az egészségügyi ellátást Magyarországon
igénybe venni hasonló, akkor napi szintű problémákba ütköztünk, és pontosan ezek a típusú
kezdeményezések segítenek az ilyen típusú problémáknak. Sajnos Rajkán már mintegy 60
százaléka szlovák, ezen nem fognak tudni feltétlenül változtatni, de az, hogy a napi életükben,
meg a mi életünkben, a mi településeink életében ez ne okozzon problémát, ezért ez tényleg
ez egy napí szintü méret, igen.

KeserűDávid a köz űlés ta "a

Ebbőlazjön le nekünk, mintha nekik lenne egyszerűbb ezután a kömyéken az élet.

Ivanics Ferenc a köz űlés alelnöke

Az a fö gond ugye, hogy bár most egyszerűbb nekik, azért jönnek ide, 15 éwel ezelőtt a
pozsonyi helyi járatos busz járt ki Rajkára. Aztán ez megszűnt, merthogy tényleg egy
lehetetlen állapot volt, hogy másik országba menjen át a helyi járat. Ami meg van
fogalmazva, hogy a közös kormányzási keretek kialakítása, tehát a szereplők megkeresése,
akik adekvát szereplők. Az első a testületi ülés megtartása, a második a stratégiai
beavatkozások elökészítése, azaz ebben a fejleszteni szükséges leltár elkészítése, tehát hogy
miben kell tárgyalni, és az ehhez tartozó struktúrának az ajánlása.

Samodai Imre a bizottsá elnöke

Ahogy előbb elhangzott, ennek megvan a jó gyakorlat oldala, az osztrák, szlovák, Ausztria,
Szlovakia között. 2010-11-ben indult ez a projekt, tehát ott már elindult, ott már működik.
Igazából ez egy elöremenekülés ebben az egész rendszerben.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Csak egy példát mondok neked. Rajkán volt ennek egy ülése, ahol megszólítottak bennünket,
mint megyét, hogy tegyünk egy deklarációt, amiben segítünk, és próbáltuk elmagyarázni,
hogy ez a magyar jog területén a kormányhivatalnak a feladata. Én erről nem tudok vele
beszélgetni, hanem Győrben a föispánt kell megkeresnünk, mert nálunk közigazgatási kérdés.
Ilyeneknek az összefésülése lenne a feladat.

KeserűDávid aköz űlésta 'a

Népszerűsítése a lakosság körében, hogy ez mit takar.



Samodailmre abizottsá elnöke

Elindul a párbeszéd. Jelen pillanatban ott azért tapasztalja az ember, van probléma, van
feszültség. Ha elindul a párbeszéd, abból lehet egy konszenzus.

Samodailmre abizottsá elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslat elfogadását.

A Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság 6 igen, 1 tartózkodó szavazattal a következő
határozatot hozta:

12/2024. XI.29. TNB határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Közgyűlés Területfejlesztési és Nemzetiségi
Bizottsága "A pozsonyi agglomeráció koordinált fejlesztését segítő szervezeti keretek
kialakítása (Resilient borders) című projektben való részvétel" című előterjesztést
változtatás nélkül javasolja a közgyűlésnek elfogadásra.

Határidő: 2024. november 29.
Felelős: Samodai Imre, a bizottság elnöke

5. ROMA-ESÉLY-24 várme ei roma koordinátor fo lalkoztatása" ál ázat
ben ú'tásának 'óváha ása.

Előadő: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Samodai Imre a bizottsá elnöke

Ez a roma esély 24 vármegyei roma kormányzati foglalkoztatási pályázat benyújtásának
jóváhagyása. Van arra lehetőség, hogy egy éven keresztül egy roma nemzetiségi koordinátort
foglalkoztasson a vármegyei munkaszervezet. 4 millió 970 ezer forint összeg a támogatás.
2024. október 1-től 2025. szeptember 30-ig van erre lehetőség.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Samodai Imre a bizottsá elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslat elfogadását.

A Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság 7 igen egyhangú szavazattal a következő
határozatot hozta:

13/2024. .29. TNBhatározat
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Közgyűlés Területfejlesztési és Nemzetiségi
Bizottsága a "ROMA-ESÉLY-24 "vármegyei roma koordinátor foglalkoztatása"
pályázat benyújtásának jóváhagyása" című előterjesztést változtatás nélkül javasolja a
közgyűlésnek elfogadásra.

Határidő: 2024. november 29.
Felelős: Samodai Imre, a bizottság elnöke



6. Eeyebek.

Samodai Imre a bizottsá elnöke: Megkérdezte, hogy van-e valakinek további kérdése,
hozzászólása.
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Megköszönte a részvételt és a Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság ülését bezárta.

K.m. f.
./

/'....-

Samodai Imre

a bizottság elnöke

c

ajt Péter
a iz tság tagja




